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Ieșenii care vor să dea o mână de 
ajutor și vor să fie voluntari la ISU o 
pot face prin programul „Salvator din 
Pasiune”. Instituția a afișat condițiile 
de înscriere pentru cei care doresc 

 
Pentru a veni în sprijinul cetățenilor și prin alte 

mijloace, pompierii din România acceptă voluntari 
care vor fi învățați cum să gestioneze situațiile 
periculoase. La Iași, se desfășoară între 1 octom-
brie 2024-1 noiembrie 2024 perioada de înscriere 
pentru acest proiect, iar doritorii pot depune do-
sarele. 

Ieșenii se pot înscrie în  
programul „Salvator din Pasiune” 
ISU Iași intervine zilnic la zeci de solicitări în 

municipiu și în celelalte localități din județ. În si-
tuațiile critice, timpul este esențial, iar oamenii 
trebuie să știe să intervină până la venirea pom-
pierilor. Astfel, oamenii se pot înscrie până la data 
de 1 noiembrie în programul „Salvator din Pasiune” 
și să învețe cum să intervină în situațiile impor-
tante. 

„Inspectoratul pentru Situații de Urgență «Mi-
hail Sturdza» al județului Iaşi organizează o nouă 

etapă de înscriere, în perioada  01.10.2024-
01.11.2024, pentru persoanele care doresc să des-
fășoare, în calitate de voluntar, în cadrul instituției 
noastre,  activități specifice programului Salvator 
din Pasiune. Campania «Salvator din Pasiune» are 
scopul de a dezvolta legătura dintre societatea ci-
vilă și pompierii militari prin implicarea activă a 
voluntarilor pe timpul activităților de pregătire, 
prevenire, informare publică, acțiuni umanitare și 
de intervenție în domeniul situațiilor de urgență”, 
au transmis reprezentanții ISU Iași. 

Candidații vor face pregătire 
În prima etapă, candidații acceptați vor învăța 

noțiuni de prim-ajutor de bază și pregătire pentru 
intervenții în situații de urgență (căutare-salvare, 
stingere incendiilor). În cea de a doua etapă, vo-
luntarii vor fi testați la partea fizică. Aceștia vor 
executa antrenamente și exerciții de pregătire 
teoretică și practică la baza ISU Iași. Aceștia vor 
efectua activități de informare preventivă în do-
meniul situațiilor de urgență, desfășurate îm-
preună cu personalul unității și acțiuni de ajutor 
umanitar în zonele unde este cazul. În ultimele 
zile, echipele de la ISU Iași au avut tot felul de in-
tervenții în județ, din cauza vremii nefavorabile. 

De asemenea, în timpul inundațiilor din județul 
Galați, au fost detașate și echipe de la Iași. 

„În acest sens, candidații care doresc să fie 
alături de noi trebuie să îndeplinească, cumulativ, 
următoarele condiții: vârsta cuprinsă între 16 și 65 
de ani, apt din punct de vedere medical, să nu fi 
fost condamnat pentru săvârșirea de infracțiuni 
cu intenție, să nu fi pierdut anterior calitatea de 
voluntar în cadrul serviciilor inspectoratelor pen-
tru situații de urgență. După selectarea candida-
ților, în primă etapă, voluntarii participă la cursuri 
de pregătire în domeniile: prim-ajutor calificat, 
descarcerare și operațiuni de salvare, respectiv 
pregătire pentru intervenție în situații de urgență 
(căutare-salvare, stingere incendii etc.). Însuşirea 
şi punerea în aplicare a noţiunilor de bază în acor-
darea primului ajutor calificat și a modului de in-
tervenție/comportament în diverse situații de 
urgență se realizează prin parcurgerea, timp de 8 
weekenduri consecutive, de către toți voluntarii 
înscriși, a următoarelor module introductive”, au 
mai adăugat reprezentanții ISU Iași. 

Programul „Salvator din Pasiune” este deschis 
pentru ieșenii doritori care vor să dea o mână de 
ajutor echipelor de intervenții. 

Petronel ȘTEFAN

Ieșenii se pot înscrie în programul „Salvator 
din Pasiune” la Inspectoratul pentru 
Situații de Urgență „Mihail Sturdza”
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Anul acesta, peste 180 de  
polițiști locali au fost pregătiți  
pentru Sărbătorile Iașului.  
Timp de câteva zile, în Iași  
vor veni zeci de mii de pelerini  
la moaștele „Sfintei Paraschiva” 

 
În fiecare an, cu ocazia Hramului Sfintei Cu-

vioase Paraschiva, zeci de mii de oameni vin în 
Iași pentru a celebra această sărbătoare. Desigur 
că, în această perioadă, este o aglomerație infer-
nală, iar forțele de ordine sunt prezente în stradă 
pentru a asigura ordinea. Deja, instituțiile au făcut 
planuri și au pregătit efectivele pentru a interveni. 

Peste 180 de polițiști locali vor  
asigura ordinea la Sărbătorile Iașului 
Polițiștii locali din Iași sunt pregătiți pentru 

sărbătorile din următoarea perioadă, având în ve-
dere că orașul va fi supraaglomerat. În perioada 
10-15 octombrie, se vor desfășura manifestările, 
inclusiv evenimentele religioase dedicate Hramu-
lui Sfintei Cuvioase Paraschiva. Pe Esplanada Hala 
Centrală – Costache Negri, va fi un târg de blănuri 
și un târg de artizanat pe Bulevardul Ștefan cel 

Mare și Sfânt. Conform statisticilor din anii tre-
cuți, peste 100.000 de oameni vin în Iași cu ocazia 
Sărbătorilor Iașului. Pe lângă aceștia și mulți cer-
șetori încep să apară prin oraș în această pe-
rioadă, iar polițiștii fac verificări continuu. 

„Noi deja am început de pe 27 octombrie, în 
urma evenimentelor din weekendul trecut. Oficial, 
de pe 8 octombrie va începe programul pentru 
Sărbătorile Iașului, când vor veni mii de oameni 
din afara orașului. Deja lucrăm la planuri pentru 
efectivele noastre, am discutat în amănunt ce va 
trebui să facem. Vor fi angrenați toți polițiștii lo-
cali din Iași pentru acest eveniment, în trei schim-
buri, și am limitat învoirile pentru toată lumea. 
Activitățile noastre se vor desfășura sub coordo-
narea Jandarmeriei Române. Din experiența ani-
lor trecuți, știm deja la ce să ne așteptăm, însă 
acordăm o atenție mare pentru fiecare situație în 
parte”, a transmis Liviu Zanfirescu, directorul ge-
neral al Poliției Locale Iași. 

Oamenii legii vor avea  
în vedere mai multe obiective 
Primăria Iași a alocat 150.000 de lei pentru 

desfășurarea evenimentului. Va fi o adevărată 
desfășurare de forțe prin municipiul Iași, pentru 

aceste zile, asigurând ordinea și siguranța pu-
blică. În special, în zona centrală, pe bulevardul 
Ștefan cel Mare, vor fi efectuate mai multe acti-
vități economice. 

„Sunt anunțați în jur de 7.000 de pelerini din 
comuna Voluntari, cu 160 de autocare. Poliția Lo-
cală va asigura efectiv măsuri de ordine și sigu-
ranță în ceea ce privește blocajele care se vor 
crea în zona Mitropoliei. De asemenea, vizăm ac-
tivitățile comerciale din zona centrală, prin pa-
trule în trei schimburi. După cum știm, va fi un 
târg de blănuri, Festivalul Vinului, diferite activități 
comerciale în această perioadă. La ștrandul mu-
nicipal, va fi din nou făcut un parc de distracții și 
inclusiv acolo vom face verificări. Totodată, vom 
face verificări și la agenții economici care vând 
obiecte de cult, doar cei care au autorizație de la 
primărie pot face acest lucru. În acest sens, poli-
țiștii vor aplica amenzi vânzătorilor ambulanți și 
celor care nu respectă legea. De asemenea, vom 
avea în vedere și orice activitate de la cozile cu 
pelerini”, a mai precizat Liviu Zanfirescu. 

Sunt pregătiți peste 180 de polițiști locali pen-
tru Sărbătorile Iașului, ce vor începe pe 10 octom-
brie. 

Petronel ȘTEFAN

Peste 180 de polițiști locali 
vor asigura ordinea pentru 
Sărbătorile Iașului 2024
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Șantierul deschis de peste 3 luni de 
la Podul Vămășoaia este blocat de 6 
cabluri electrice. Primăria Iași se 
contrazice în declarații, nimeni nu 
știe când vor fi finalizate lucrările 

 
Administrația publică locală a blocat șoseaua 

Bucium de peste 3 luni cu lucrările de la podul Vă-
mășoaia. Câțiva metri de stradă terorizează șofe-
rii care sunt nevoiți să tranziteze zona. Deși în 
luna august 2024 reprezentanții municipalității 
anunțau că la începutul lunii septembrie relocarea 
utilităților va fi finalizată, șantierul a rămas închis. 

Șase cabluri blochează șantierul  
de la Podul Vămășoaia! Primăria Iași  
nu știe când vor fi finalizate lucrările  
Primarul Mihai Chirica a recunoscut recent 

faptul că șantierul de la podul Vămășoaia, de pe 
șoseaua Bucium, stagnează. De peste 3 luni, nu 
există nicio activitate în zonă iar șoferii stau în 
trafic cu orele. Edilul Iașului a transmis că lucra-
rea „zace în 6 cabluri”. Situație care ar fi trebuit 
prevăzută de administrația publică locală atunci 
când au elaborat documentațiile și au plătit stu-
diile de fezabilitate și cele geotehnice din zonă. 

„Podul de la Vămășoaia zace în 6 cabluri care 
alimentează tot ce este în amonte cu curent elec-
tric, pe care tot încerc să le deviez. De abia săp-
tămâna trecută a venit avizul final și firma 
desemnată de către furnizorul de energie trebuie 
să înceapă să scoată cablurile de pe grinzile de 

beton, să pot să le extrag. Grinzile există, sunt fă-
cute, s-au montat și prichicii de beton (n.r. – mar-
gine îngustă, ieșită în afară, în formă de poliță) pe 
care se instalează viitoarele grinzi”, a declarat pri-
marul Mihai Chirica.  

Precizăm faptul că, din cauza șantierului, cir-
culația în zona podului Vămășoaia se realizează 
pe o singură bandă iar acest lucru îngreunează și 
mai mult traficul și așa aglomerat de pe șoseaua 
Bucium iar Primăria Municipiului Iași caută în con-
tinuare scuze pentru un blocaj ce ar fi putut fi pre-
văzut înainte de începerea lucrărilor. 

Reprezentanții municipalității  
ieșene se încurcă în declarații 
Mai mult este esențial de reliefat că reprezen-

tanții Primăriei Iași se încurcă în declarații din 
luna august 2024. Inițial, aceștia au transmis fap-
tul că relocarea utilităților va fi finalizată la înce-
putul lunii septembrie 2024, ulterior, s-au 
răzgândit și au transmis că pentru relocarea ca-
blurilor electrice aveau nevoie de aprobare de la 
Delgaz grid.  

„La podețul Vămășoaia, relocarea utilităților 
va fi finalizată săptămâna viitoare (n.r. – începutul 
lunii septembrie 2024)”, transmitea, la finalul lunii 
august 2024, Sebastian Buraga, purtătorul de cu-
vânt al Primăriei Iași.  

În luna septembrie, declarațiile reprezentan-
ților administrației publice locale s-au schimbat. 
Aceștia au transmis pe data de 18 septembrie 
2024 că se lucrează la relocarea rețelelor de la 

Podul Vămășoaia, iar pentru acest lucru a trebuit 
ca Delgaz Grid să aprobe lucrările, aprobare pe 
care Primăria Iași a obținut-o cu greu.  

„În acest moment, se lucrează la relocarea re-
țelelor electrice din arealul podului. Abia zilele tre-
cute am obținut toate aprobările de la Delgaz Grid. 
Din nefericire, procedura cu cei de la Delgaz Grid 
a fost foarte greoaie, ei se ocupă de toate aceste 
operațiuni. Am primit promisiunea că în 2 săptă-
mâni se vor finaliza aceste relocări și apoi vom 
continua lucrările de modernizare la pod”, a de-
clarat Sebastian Buraga, purtătorul de cuvânt al 
Primăriei Iași, pe data de 18 septembrie 2024.  

Dubios este faptul că, de mai bine de 3 luni, pe 
șantierul de la podul Vămășoaia, nu sunt văzuți 
muncitori care să lucreze nici la relocare, nici la 
pod iar acest lucru a fost sesizat și de ieșenii care 
trec zilnic prin zonă.  

„Pe șantierul de la podul Vămășoaia din Bu-
cium, se pare că muncitorii sunt în concediu de 
ceva vreme. Prezent este doar agentul de pază, 
ca să aibă grijă de utilajele care sunt! Bravo, Iașul 
nostru iubit, în frunte cu autoritățile de la primă-
rie, bravo pentru organizare”, a spus un internaut 
pe rețelele de socializare.  

Șase cabluri blochează șantierul de la podul 
Vămășoaia din Bucium. Primăria Iași se contra-
zice în declarații, nimeni nu știe când lucrările vor 
fi finalizate iar șoferii umiliți de autoritățile pu-
blice locale petrec, în continuare, ore în traficul 
infernal.  

Alexandra MAISNER

Lucrările de la Podul Vămășoaia intră în 
conservare! Primarul Mihai Chirica dă 
vina pe 6 cabluri care blochează șantierul
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A fost actualizată lista firmelor 
restanțiere la Primăria Iași.  
Acestea au acumulat datorii mai mari 
de 10.000 de lei până la data de 
30.06.2024, pe care nu le-au achitat 
integral nici până în prezent.  
Astfel, doar primele 3 societăți 
datorează municipalității  
peste 2,1 milioane de lei 

 
În fiecare an, administrația locală publică un 

document cu persoanele juridice ce au adunat 
cele mai mari datorii. În acest sens, la data de 1 
octombrie 2024, pe listă se află 183 de firme. Ast-
fel, spre deosebire de luna aprilie, când figurau 
155 de societăți pe listă, se remarcă o creștere a 
celor care înregistrează obligații fiscale restante. 
O singură societate din Iași a ajuns să adune da-
torii de peste 1,2 milioane de lei. 

Lista firmelor restanțiere la  
Primăria Iași. O agenție imobiliară, 
datorii de peste 1,2 milioane de lei 
Conform informațiilor publicate de Primăria 

Municipiului Iași, 183 de societăți figurează cu de-
bite la bugetul local. Pe primul loc în topul socie-
tăților datornice, având cea mai mare creanță, 
este firma Roua Impex SRL, administrată de Al 
Deiri Kheder. Compania figurează cu debite de 
1.264.205,82 lei, din care suma de 1.069.681 de lei 
este în litigiu. Astfel, din luna aprilie și până în pre-
zent, a mai adunat 58.474 de lei la datorie. Roua 

Impex SRL a fost înființată în anul 2006 și are ca 
obiect de activitate „închirierea și subînchirierea 
bunurilor imobiliare proprii sau închiriate”. Potrivit 
informațiilor financiare, societatea a realizat, în 
2022, o cifră de afaceri de 39.521 de lei, un profit 
negativ de 307.965 de lei și datorii de 6,081 mi-
lioane de lei. În anul 2021, firma administrată de 
Al Deiri Kheder a înregistrat o cifră de afaceri de 
24.796 de lei, pierderi de 491.544 de lei și datorii 
de 5.987.471 de lei. În anul 2013, firma a fost în in-
solvență, iar în prezent este în funcțiune. 

Pe locul al doilea pe lista firmelor restanțiere 
la Primăria Iași se regăsește Instalații Grup SRL. 
Societatea administrată de Gabriel Robert Tru-
fanda a adunat debite în valoare de 529.215,05 lei. 
Din total, suma de 487.976,50 lei este în litigiu. 
Astfel, în decursul a 6 luni, s-au mai adunat 14.303 
lei la datorie. Firma Instalații Grup SRL este înfi-
ințată în anul 1997 și are ca obiect de activitate 
„lucrări de instalații sanitare, de încălzire și de aer 
condiționat”. Societatea a înregistrat, în anul 
2022, o cifră de afaceri de 76.317 lei, un profit net 
în valoare de 49.210 lei și datorii de 2.326 de lei. În 
anul 2021, firma controlată de Gabriel Robert Tru-
fanda a realizat un profit de 40.866 de lei, un profit 
net de 20.720 de lei și datorii de 3.517 lei. În anul 
2022, Instalații Grup SRL a figurat cu un singur an-
gajat, iar în anul 2021 nu a avut niciunul. 

Pe al treilea loc figurează Clubul Sportiv Nico-
lina. Compania a adunat datorii de 316.925,53 lei, 
din care suma de 245.759 de lei este în litigiu. Ast-
fel, până pe 1 octombrie, societatea a achitat 1.630 
de lei din datoria inițială. Firma a fost înființată în 

anul 1998 și este specializată în „alte activități 
sportive”. Încă din 2008, Clubul Sportiv Nicolina 
înregistrează o cifră de afaceri de 0 lei.  

Firmele din Iași înregistrează  
datorii uriașe la bugetul local 
În continuare, pe locul patru în lista firmelor 

restanțiere la Primăria Iași se situează Compania 
Națională de Căi Ferate CFR S.A. București – Su-
cursala Regională de Căi Ferate Iași S.A. Societa-
tea a acumulat debite în valoare de 297.135,90 lei. 
Înființată în 2003, firma este specializată în „acti-
vități de servicii anexe pentru transporturi teres-
tre”. Important de știut este faptul că a intrat în 
vigoare o lege pentru românii datornici. 

Locul al cincilea pe lista celor mai mari dator-
nici la bugetul local este ocupat de firma RFKI Co-
mercial SRL, cu debite de 160.553,53 lei. Din suma 
totală, 117.597 de lei sunt în litigiu. Astfel, din luna 
aprilie și până în octombrie, compania a mai adu-
nat 34.234 de lei în contul datoriei. Societatea are 
ca obiect de activitate „comerț cu amănuntul al 
produselor cosmetice și de parfumerie în maga-
zine specializate”. Din 2015 și până în 2019, con-
form datelor financiare, figurează cu cifre de 
afaceri egale cu zero, datorii de 3,788 milioane de 
lei și fără angajați. A fost actualizată lista firmelor 
restanțiere la Primăria Iași. O agenție imobiliară 
are datorii de peste 1,2 milioane de lei. Primele 3 
societăți au debite de peste 2,1 milioane de lei, 
însă ultima dintre acestea a reușit să achite o 
parte din suma datorată administrației publice. 

Andreea STAN

Lista firmelor restanțiere la Primăria 
Iași! O agenție imobiliară are datorii 
de peste 1,2 milioane de lei
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Alina Belu, managerul de la Spitalul 
„Sf. Maria” Iași, dă vina pe firma care 
a livrat echipamentele de bucătărie, 
precizând că Maxigel SRL nu a 
îndeplinit condițiile contractuale.  
În schimb, avocata firmei 
desființează scuzele managerei de la 
Spitalul „Sf. Maria”, precizând că 
unitatea medicală nu a plătit 
contravaloarea echipamentelor, 
motiv pentru care acestea au fost 
ridicate luni, 30 septembrie 2024 

 
În luna octombrie 2022, Spitalul Clinic Jude-

țean de Urgență „Sf. Maria” Iași a lansat o licitație 
în valoare de 700.253 de lei, fără TVA, pentru do-
tarea blocului alimentar. La licitație, s-au înscris 
6 firme: Maxigel SRL, Vivitrust Company, Suport 
Horeca, Horeca Equipment, Fresco Expert, Conti 
Grup, iar în data de 12 aprilie 2023, ora 10:02, lici-
tația a fost câștigată de Maxigel SRL. Firma a li-
vrat echipamentele de bucătărie unității medicale 
în decembrie 2023, iar pentru că Spitalul „Sf. 
Maria” Iași nu a plătit contravaloarea echipamen-
telor, luni, 30 septembrie 2024, Maxigel SRL a luat 
toate echipamentele înapoi. 

Alina Belu dă vina pe Maxigel SRL! 
Firma care a livrat echipamentele  
de bucătărie a dat în judecată spitalul  
Alina Belu, managerul de la Spitalul „Sf. Maria” 

Iași, a renunțat la o bucătărie modernă deși a or-
ganizat în urmă cu aproape 2 ani o licitație pentru 
dotarea blocului alimentar. Deoarece Maxigel SRL 
nu și-a primit banii, a dat în judecată unitatea me-
dicală. Alina Belu, managerul de la Spitalul „Sf. 
Maria” Iași, dă vina pe firma care a livrat echipa-
mentele de bucătărie, precizând că Maxigel SRL 
nu a îndeplinit condițiile contractuale.  

„Spitalul Clinic de Urgență pentru Copii «Sf. 
Maria» Iași a încheiat cu SC Maxigel SRL contrac-

tul de furnizare nr. 10192/05.04.2023. SC Maxigel 
SRL nu și-a îndeplinit obligațiile contractuale afe-
rente contractului semnat de ambele părți, fac-
turarea realizându-se în afara relațiilor 
contractuale. Completul D10 A.P. – Secția II civilă 
– Contencios administrativ și fiscal al Tribunalului 
Iași, prin Hotărârea 658/23.09.2024, a respins ce-
rerea de chemare în judecată formulată de credi-
toarea SC Maxigel SRL, având ca obiect litigiu prin 
achizițiile publice ORDONANȚĂ DE PLATĂ în con-
tradictoriu cu debitorul Spitalul Clinic de Urgență 
pentru Copii «Sf. Maria» Iași, ca inadmisibilă, iar 
instituția a pus în aplicare hotărârea instanței, re-
turnând produsele contractate”, a transmis Alina 
Belu, managerul Spitalului de Copii „Sf. Maria” Iași. 
Aceasta nu a explicat însă în ce au constat con-
dițiile contractuale și care au fost motivele con-
crete pentru care spitalul a renunțat la bucătăria 
modernă.  

Gabriela Neagu: „Spitalul nu a plătit, 
acesta e motivul pentru care  
noi ne-am ridicat echipamentele” 
Gabriela Neagu, avocatul firmei Maxigel SRL, 

o contrazice pe managerul de la Spitalul de Copii 
„Sf. Maria” Iași, precizând că unitatea medicală 
este rău-platnică. 

„Este adevărat, spitalul nu a plătit, acesta e 
motivul pentru care noi ne-am ridicat echipamen-
tele. Sunt foarte rău platnici. Au folosit tot felul de 
tertipuri. Noi le-am livrat echipamentele și urma 
punerea în funcțiune. Le-am tot trimis adrese, 
haideți să facem punerea în funcțiune, să ne dați 
banii. Ne-au spus ba că nu au utilități, ba că nu e 
spațiul gata. Ne-au spus inițial că este în fază de 
proiect și că, până îl autorizează Consiliul Jude-
țean, mai durează. La un moment dat, le-am tri-
mis din nou adresă că venim să le punem în 
funcțiune, să ne dea banii. Ne-au spus că spațiul 
este pregătit, să le spunem când venim să le 
punem în funcțiune. Ne-am dus, dar și-au bătut 
joc de noi. Tensiunea electrică incompatibilă nu 

are nicio legătură. Asta s-a întâmplat, ne-au dus 
cu vorba. Punerea în funcțiune nu este o che-
stiune care să fie sută la sută a noastră, noi o fă-
ceam, dar ei trebuiau să aibă utilități. Să nu mai 
spun că s-au și înregistrat cu factură, factura a 
fost trimisă la ei, pe E-mail, nu au refuzat-o, nu 
nimic. Acum am acceptat să le luăm echipamen-
tele, deși sunt livrate de mai mult de jumătate de 
an, din decembrie 2023, dar decât să rămânem cu 
pierderi foarte mari, am preferat să le luăm”, a de-
clarant  Gabriela Neagu, avocatul firmei Maxigel 
SRL, în ziua în care aparatura a fost ridicată de la 
spital. 

Alina Belu, managerul de la  
Spitalul „Sf. Maria” Iași,  
a renunțat la o bucătărie modernă  
în favoarea unei firme de catering 
Reporterii BZI au aflat pe surse că Alina Belu, 

managerul de la Spitalul „Sf. Maria” Iași, a renunțat 
la o bucătărie modernă tocmai pentru a putea 
menține contractul încheiat cu firma de catering 
Euromedical Provider SRL. Firma este deținută de 
Ioana Coman, soția lui Iulian Coman, patronul de 
la „Curtea Berarilor”.  În data de 28 martie 2024, 
Spitalul „Sf. Maria” Iași a lansat o procedură de li-
citație privind contractarea unei firme care să 
ofere servicii de catering. Licitația a fost câști-
gată la 18 septembrie 2024 de firma Euromedical 
Provider SRL, aceasta fiind și singura societate 
comercială care s-a înscris la licitație. Contractul 
are o valoare de 6.277.142 de lei, fără TVA. Și în 
anul 2023, Spitalul de Copii „Sf. Maria” Iași a plă-
tit 1,4 milioane de lei pentru servicii de catering. 
Firma Euromedical Provider SRL a câştigat şi în 
anul 2023 licitaţia lansată de Spitalul Clinic „Sf. 
Maria” Iaşi. Contractul a avut o valoare de 
6.929.196 de lei, fără TVA, aproape 1,4 milioane de 
euro, iar firma deţinută de Ioana Coman a fost sin-
gura care a depus oferta financiară. De aseme-
nea, în anul 2022, Euromedical Provider SRL 
primea de la Spitalul de Copii Iaşi, prin încredin-
țare directă, un contract în valoare de 134.996 de 
lei pentru prestarea de servicii de catering. Astfel, 
firma Euromedical Provider SRL a fost abonată la 
contractele cu Spitalul Clinic „Sf. Maria” Iaşi ime-
diat ce aici au fost demarate lucrări de moderni-
zare şi unitatea medicală nu a mai avut 
bucătărie proprie. Deşi Ioana Coman neagă că ar 
avea relaţii cu Alina Belu sau cu o altă persoană 
din conducerea Spitalului Clinic „Sf. Maria” Iaşi, 
acest lucru este greu de crezut, din moment ce 
firma administrată de ea încasează milioane de 
euro anual datorită contractelor cu unitatea me-
dicală. Drept dovadă, Alina Belu dă vina pe firma 
Maxigel SRL pentru rezilierea contractului, moti-
vând că aceasta nu a îndeplinit condițiile contrac-
tuale.  

Sorin PAVELESCU

Alina Belu dă vina pe Maxigel SRL! Avocata firmei care 
a livrat echipamentele de bucătărie desființează 
scuzele managerei de la Spitalul „Sf. Maria”
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Începând cu anul școlar 2024-2025, pot să fie 
și peste 28 de elevi într-o clasă de gimnaziu sau 
de liceu, cu aprobarea Ministerului Educației, con-
form noului Regulament-cadru de organizare și 
funcționare a unităților de învățământ preuniver-
sitar (ROFUIP) 

Începând cu noul an școlar,  
cu aprobarea Ministerului Educației 
pot fi și peste 28 de elevi  
într-o clasă de gimnaziu sau de liceu 
Conform noului ROFUIP, Inspectoratul Școlar 

Județean (ISJ) poate aproba depăşirea efectivului 
maxim cu cel mult 2 beneficiari peste efectivul 
maxim, pe baza justificării din partea consiliului 
de administrație al unității de învățământ. 

„În situaţii excepţionale, bine motivate, în care 
transferul nu se poate face cu încadrarea în nu-
mărul maxim de beneficiari primari ai educației la 
grupă/formaţiunea de studiu, ISJ/ISMB poate 
aproba depăşirea efectivului maxim cu cel mult 2 
beneficiari peste efectivul maxim, pe baza justi-
ficării din partea consiliului de administrație al 
unității de învățământ. Pentru situațiile excepțio-
nale în care se solicită depăşirea cu peste 2 be-
neficiari primari a numărului maxim de 
antepreşcolari/preşcolari/elevi la grupă/formaţ-

iunea de studiu, aprobarea va fi dată de Ministerul 
Educaţiei, conform metodologiei în vigoare”, se 
arată în ROFUIP. 

În privința numărului de elevi dintr-o 
clasă/grupă, Legea învățământului preuniversitar 
nr. 198/2023 prevede următoarele (prevederile se 
aplică din anul școlar 2024-2025, doar pentru for-
mațiuni de studiu noi: grupa mică, clasa pregăti-
toare și clasa a IX-a): pentru formațiunile noi de 
studiu, respectiv grupa mică, clasa pregătitoare 
și clasa a IX-a, grupele trebuie să fie formate ast-
fel: grupa mică cuprinde, în medie, 7 copii, dar nu 
mai puțin de 5 și nu mai mult de 9, grupa mijlocie 
cuprinde, în medie, 12 copii, dar nu mai puțin de 8 
și nu mai mult de 15, grupa mare cuprinde, în 
medie, 14 copii, dar nu mai puțin de 8 și nu mai 
mult de 20. Pentru educația timpurie, nivel preș-
colar, grupa cuprinde, în medie, 15 preșcolari, dar 
nu mai puțin de 10 și nu mai mult de 20. Învă-
țământul primar: clasa cuprinde, în medie, 16 
elevi, dar nu mai puțin de 10 și nu mai mult de 22. 

Ministerul Educației  
aprobă situațiile excepționale  
Pentru învățământul gimnazial, clasa cu-

prinde, în medie, 18 elevi, dar nu mai puțin de 10 și 
nu mai mult de 26. Clasele pentru învățământul 

sportiv și de artă cuprind, în medie, 16 elevi, dar 
nu mai puțin de 8 și nu mai mult de 24, și poate fi 
constituită din maxim 4 grupe. Grupa cuprinde, în 
medie, 7 elevi, dar nu mai puțin de 4 și nu mai mult 
de 10.  

Pentru învățământul liceal, inclusiv dual, clasa 
cuprinde, în medie, 22 de elevi, dar nu mai puțin 
de 15 și nu mai mult de 26. Instruirea practică și 
pregătirea de specialitate se desfășoară pe grupe 
de minim 8 elevi și maxim 15 elevi. Clasele din 
învățământul liceal tehnologic pot fi constituite 
din maxim 3 grupe cu calificări diferite. Pentru 
învățământul postliceal, clasa cuprinde, în medie, 
22 de elevi, dar nu mai puțin de 15 și nu mai mult 
de 28. 

În situații excepționale, formațiunile de ante-
preșcolari, preșcolari sau de elevi pot funcționa 
cu cel mult 2 beneficiari sub efectivul minim sau 
peste efectivul maxim după caz, cu aprobarea 
DJIP/DMBIP, pe baza unei justificări din partea 
consiliului de administrație al unității de învă-
țământ. Pentru cazurile în care se solicită depă-
șirea cu peste 2 elevi într-o clasă de beneficiari 
primari a numărului maxim, aprobarea va fi dată 
de Ministerul Educației, în baza unei metodologii 
aprobate prin ordin al ministrului.  

Ștefana ȘOVEA

Începând cu noul an școlar, cu 
aprobarea Ministerului Educației 
pot fi și peste 28 de elevi într-o 
clasă de gimnaziu sau de liceu
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Alina-Adriana Minea, cercetător doctoral în 
cadrul Universității Tehnice „Gheorghe Asachi” 
Iași (TUIASI), apare pentru al cincilea an consecu-
tiv în clasamentul primilor 2 la sută cercetători din 
întreaga lume. De mai bine de 20 de ani face cer-
cetare la un nivel înalt, însă pentru a ajunge în 
punctul actual, a trecut prin multe încercări. Po-
vestea de succes a profesorului care este pe lista 
geniilor lumii.  

Un cercetător din Iași apare  
pentru al cincilea an consecutiv  
în clasamentul primilor 2 la sută 
cercetători din întreaga lume 
Prof. univ. dr. habil. ing. Alina-Adriana Minea 

apare pentru al cincilea an consecutiv în clasa-
mentul „Stanford University’s Top 2% of Scientists 
Worldwide”. De 20 de ani face cercetare de top în 
cadrul TUIASI, iar reușita aceasta este rodul mun-
cii sale.  

„În primul rând, sunt bucuroasă că am fost no-
minalizată în acest top. Pentru mine înseamnă sa-
tisfacția muncii pe care am încercat să o fac în 
toți acești ani. Am fost pasionată de zona de cer-
cetare încă de când eram în liceu, mi-a plăcut 
foarte mult și am încercat să fac ceva care, să 
spun așa, să conteze. Am absolvit facultatea în 
anul 1995, am finalizat-o ca șef de promoție, după 
care am intrat în zona de învățământ superior. Mi-
am dat teza de abilitare în anul 2013 și a fost o ex-
periență plăcută, dar și neplăcută pe de altă parte, 
pentru că puțini înțelegeau ce înseamnă atunci o 
teză de abilitare. Lucrez cu studenții doctoranzi 
de 10 ani și cu ajutorul lor, dar și ai colegilor, am 
reușit să ajungem în acest top. Nu aș putea spune 
că nominalizarea mea în acest top este strict 
munca mea, este o muncă în colaborare. Cred că 
sunt 20 de ani de când am început să colaborez 
cu profesori de renume din străinătate”, declară 
prof. univ. dr. habil. ing. Alina-Adriana Minea.  

Alina-Adriana Minea face cercetare în dome-
niul de noi fluide și colaborează strâns cu profe-
sori de la Universitățile de top din străinătate.  

„Prima colaborare începută a fost cu un pro-
fesor de la o universitate din Italia, profesor care, 
la acea vreme, era un gigant al zonei de transfer 
de căldură, este o zonă care mi-a plăcut foarte 
mult iar ușor m-a ghidat către domeniul de noi 
fluide de transfer de căldură, pentru că asta fac. 
Este un domeniu care îmi place foarte mult și cred 
că se vede că îmi și place, pentru că am și reușit 
împreună cu colegii colaboratori să publicăm re-
zultate importante, să dezvoltăm tot felul de pro-
iecte. Aș putea spune fără modestie că am 
introdus acest domeniu în România prin implica-
rea studenților doctoranzi. Acest domeniu în-
seamnă identificarea unor noi fluide pentru 
schimbătoarele de căldură, identificarea de noi 

fluide pentru diverse operații industriale. Este un 
domeniu într-o continuă dezvoltare. Este nevoie 
de noi fluide pentru că este nevoie de o eficienti-
zare a consumurilor energetice”, adaugă prof. 
univ. dr. habil. ing. Alina-Adriana Minea.  

Cu ce probleme se  
confruntă cercetătorii români  
Cercetătoarea provine dintr-o familie de pro-

fesori. Deși a avut oferte de a lucra la universități 
în străinătate, aceasta nu a fost tentată să plece.  

„Am crescut într-un mediu în care mi s-a părut 
tentant lucrul cu generațiile noi, părinții mei au 
fost profesori, bunicul meu, la fel. Am avut o 
ofertă foarte tentantă în urmă cu 4 ani, dar am re-
fuzat-o deoarece mi-a plăcut să lucrez aici. Nu m-
a tentat mutarea definitivă într-o altă țară. Am 
fost plecată mult, am lucrat cu multă lume de la 
universități de prestigiu, am lucrat cu nume im-
portante din domeniul nanofluidelor, am avut pro-
iecte împreună”, mai spune prof. univ. dr. habil. 
ing. Alina-Adriana Minea.  

O problemă cu care se confruntă cercetătorii 
români este lipsa de finanțare. Alina-Adriana 
Minea a fost nevoită, de nenumărate ori, să scoată 
bani din buzunarul propriu pentru a putea face 
cercetare la un nivel înalt.  

„Una dintre cele mai mari provocări este co-
mună sistemului românesc, lipsa de finanțare. 
Echipamentele de măsură, de control, ca să faci 
un experiment, toate sunt foarte scumpe, toate 
evoluează. Pentru a face cercetare de vârf, nu mai 
poți folosi echipamente care se foloseau acum 20 
de ani. Aici este, de fapt, marea problemă a cer-
cetării românești, suntem oameni inteligenți, știm 
să facem lucrurile cum trebuie, însă nu o dată am 
fost nevoită să apelez la colegi din alte universități 
pentru diverși reactivi și multe altele. De foarte 
multe ori, mi-am plătit singură taxele pentru a 

participa la conferințe, mi-am plătit singură de-
plasări. Mi-am dat seama că nu se face cercetare 
doar eu cu mine într-un laborator. Cercetarea în-
seamnă să te deschizi, să discuți cu alți cercetă-
tori, pentru că așa apar ideile. La început, a fost 
extrem de greu. În Universitate, nu era dezvoltată 
infrastructura pentru domeniul spre care m-am 
îndreptat eu”, mai spune prof. univ. dr. habil. ing. 
Alina-Adriana Minea.  

Alina-Adriana Minea  
are peste 200 de articole științifice 
publicate în reviste internaționale  
Pe lângă lipsa de finanțare, un cercetător se 

confruntă și cu lipsa timpului. Din dorința de a 
ajunge unde își propun, aceștia investesc mult 
timp în documentare.  

„Un cercetător se confruntă cu lipsa timpului. 
Sunt foarte multe zile în care începi dimineața și 
termini seara târziu. Am avut perioade în care cei 
din familie mi-au spus că muncesc foarte mult. 
Eu cred că atunci când ești pasionat de ceva, vrei 
să ajungi într-un anumit punct și nu te mai uiți la 
ceas. Nu îmi pare rău pentru timpul investit, am 
făcut-o mereu cu plăcere”, mai spune prof. univ. 
dr. habil. ing. Alina-Adriana Minea.  

Activitatea sa de cercetare include peste 200 
de articole publicate în cele mai prestigioase re-
viste internaționale.  

„Am peste 200 de lucrări științifice publicate. 
Eu am preferat să public mai puțin și m-am adre-
sat revistelor de top care nu acceptă orice fel de 
lucrări, lucrări care necesită o cercetare pro-
fundă. Nu public foarte mult, folosesc foarte 
multe date, cred că aș putea să zic că așa am fost 
învățată, la rândul meu, cât am fost tânără”, mai 
spune prof. univ. dr. habil. ing. Alina-Adriana 
Minea, cercetător în cadrul TUIASI.  

Ștefana ȘOVEA

Jurnalul unui cercetător din Iași. Ce sacrificii 
a făcut pentru a ajunge pe lista geniilor 
lumii: „La început, a fost extrem de greu”
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Juristul Corneliu Prepeliță a câștigat postul de 
manager al Spitalului Județean de Urgență „Ma-
vromati” din Botoșani. Acesta a fost singurul can-
didat la concurs și a fost admis cu nota 9,95.  

Juristul Corneliu Prepeliță,  
manager cu acte în regulă la Spitalul 
Județean de Urgență „Mavromati” 
Juristul Corneliu Prepeliță a fost numit mana-

ger interimar al Spitalului Județean de Urgență 
„Mavromati” din Botoșani, în iulie 2024, după ce 
economistul Corneliu Mihai a demisionat de la 
conducerea unității medicale, invocând probleme 
de sănătate. Corneliu Prepeliță  a fost pentru mai 
mulți ani juristul Institutului de Psihiatrie „Socola” 
Iași și s-a înscris la concurs pentru postul de ma-
nager al Spitalului Județean de Urgență „Mavro-
mati” din Botoșani deoarece consideră că are 
experiența necesară în domeniul medical și juri-
dic.  

„Având în vedere experiența mea de peste 30 
de ani în domeniul medical și în domeniul juridic, 
consider că fac față acestei provocări și că în ca-
drul mandatului meu voi reuși să aduc Spitalul Ju-
dețean de Urgență «Mavromati» acolo unde îi 
este locul, atât în ceea ce privește elita medicală, 
cât și în ceea ce privește dezvoltarea prin infras-
tructură și echipamente medicale. Am găsit o 
echipă extraordinară atât în ceea ce privește par-
tea medicală, cât și cea administrativă, cu care, 

în mod cert, voi colabora și voi reuși să realizez 
tot ceea ce mi-am propus în cadrul proiectului de 
management. Țin să arăt că una din țintele pe 
care mi le-am propus este aceea de a dezvolta un 
nucleu de cercetare în cadrul Spitalului Județean 
de Urgență «Mavromati» Botoșani, de a aduce pe 
calendarul manifestărilor științifice unitatea me-
dicală, prin organizarea unui congres care să mar-
cheze zilele spitalului, ocazie cu care se vor 
evidenția și se vor discuta problemele și noutățile 
din domeniul medical. De asemenea, sunt convins 
că voi colabora în mod excepțional cu conducerea 
Consiliului Județean Botoșani, spre binele pacien-
ților și a populației din acest județ minunat”, a de-
clarat juristul Corneliu Prepeliță.  

Economistul Corneliu Mihai  
a demisionat din funcția  
de manager interimar din  
cauza unor probleme de sănătate  
Economistul Corneliu Mihai a fost numit la 

conducerea Spitalului Județean de Urgență „Ma-
vromati” Botoșani la data de 21 martie 2024, după 
ce fostul manager interimar, Monica Adăscăliței, 
a fost implicată într-un dosar de corupție și pla-
sată în arest la domiciliu. Aceasta a fraudat mai 
multe concursuri de angajare. Conform unui co-
municat DNA, Monica Adăscăliței pretindea sume 
cuprinse între 5.000 și 10.000 de lei pentru a 
aproba angajarea sau transferul în cadrul spitalu-

lui pe care aceasta îl conducea. Banii ar fi fost pri-
miți de manager direct sau prin intermediari, in-
clusiv de la doi subordonați, mai notează 
comunicatul DNA. Pe 20 martie 2024, Monica 
Adăscăliței urmează să fie prezentată Tribunalului 
Suceava cu propunere de arestare preventivă 
pentru 30 de zile. În dosar, s-au făcut percheziții 
pe 19 martie, în două locații din orașul Botoșani, 
din care una la sediul unei instituții publice. În 
același dosar, au mai fost reţinuţi în decembrie 
2023, pentru corupţie, fostul manager al spitalu-
lui, Doina Caba, și fosta directoare de îngrijiri, 
Coca Stela Crîşmaru. De asemenea, au fost reți-
nuți și alți angajați ai unității medicale: șefi de 
secții, medici, dar și personalul administrativ. Mo-
nica Adăscăliței a ajuns la conducerea Spitalului 
Județean de Urgență „Mavromati” Botoșani în au-
gust 2023, după ce Călin Angel Iulian a fost demis. 
În timpul mandatului celui din urmă, a avut loc tra-
gedia în care Alexandra Ivanov, o tânără în vârstă 
de 25 ani ce a ajuns la spital în stare gravă, nu a 
primit îngrijirile de care avea nevoie de la medicul 
de gardă și a încetat din viață. 

Corneliu Mihai a demisionat însă de la condu-
cerea unității medicale în data de 28 iunie 2024 
din cauza unor probleme de sănătate, în locul său 
fiind numit manager interimar al Spitalului Jude-
țean de Urgență „Mavromati” din Botoșani juristul 
Corneliu Prepeliță.  

Codruța ȘOROAGĂ

Juristul Corneliu Prepeliță a câștigat 
postul de manager al Spitalului Județean 
de Urgență „Mavromati” din Botoșani
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Mihai Chirica a făcut o tranzacție 
dubioasă de 3,7 milioane de euro 
pentru CTP Iași prin cumpărarea 
sistemelor anti-coliziune. După  
8 luni de la semnarea contractului, 
dispozitivele încă nu au fost montate 

 
În urmă cu un an, Primăria Iași a lansat două 

licitații pentru achiziționarea de sisteme anti-co-
liziune pentru 150 de tramvaie și 140 de autobuze. 
Pentru autobuze s-a cheltuit 1 milion de euro, iar 
pentru tramvaie, 3,7 milioane de euro, fondurile 
fiind asigurate prin PNRR. Doar că, după un an, ni-
ciun tramvai nu a fost dotat cu acest sistem, de-
oarece trebuie să fie făcute modificări, 
dispozitivele fiind incompatibile. 

Tranzacție dubioasă făcută 
de Mihai Chirica pentru CTP 
Primăria și conducerea companiei au media-

tizat implementarea acestui proiect și au subliniat 
importanța unui sistem anti-coliziune la mijloa-
cele de transport, având în vedere numărul acci-
dentelor, fiind în jur de 300 în 2023. Licitația 
pentru autobuze a fost câștigată de firma Xsceza 
SRL din București, anul trecut, iar cea pentru 
tramvaie a fost câștigată de Bosch Engineering 
GmbH din Germania, în februarie 2024. Totuși, 
până acum, niciun tramvai nu a fost dotat cu un 
astfel de sistem.  

CTP Iași a cumpărat 150 de sisteme anti-coli-
ziune pentru toate modelele de tramvaie. De fapt, 
există o problemă la montarea acestora deoarece 
nu se potrivesc, fiind necesare să fie făcute mo-
dificări la vehicule, în special la tramvaiele model 

GT4, în ceea ce privește partea electrică. Proiec-
tul a fost anunțat cu mare fast de primarul Mihai 
Chirica și conducerea CTP, însă acum a fost în-
gropat și pus pe pauză. Totuși, o astfel de inves-
tiție este inexplicabilă, având în vedere 
problemele tramvaielor vechi. De asemenea, și 
numărul produselor, 150 de sisteme, ridică semne 
de întrebare, având în vedere că CTP Iași are mai 
puține tramvaie operaționale. Primăria Iași și CTP 
ar fi trebuit să se asigure că aceste sisteme pot 
fi implementate fără probleme, înainte să lanseze 
licitația. 

„Primăria și CTP au anunțat de anul trecut că 
vor monta sistemele anti-coliziune pe tramvaiele 
vechi și noi, iar până acum, nu este niciunul fun-
cțional. Cred că ne-ar ajuta destul de mult la 
tramvaie, având în vedere traficul din Iași, în 
această perioadă. Se pot observa cum, în ultimele 
luni, au fost accidente în care au fost implicate 
tramvaie, însă mă gândesc că dacă ar fi fost fun-
cționale acele sisteme anti-coliziune, poate ar fi 
fost evitate accidentele. Ar trebui să fie o priori-
tate acest lucru pentru companie”, povestește un 
vatman de pe un tramvai model Bozankaya. 

Șoferii nu sunt  
mulțumiți de dispozitive 
Pe autobuze, au fost montate deja sistemele, 

doar că șoferii nu sunt convinși de utilitatea lor. 
Șoferul este alertat cu câteva momente înainte de 
impact, fiind aproape imposibil să reacționeze. 

„La multe dintre autobuze au fost deja mon-
tate aceste sisteme anti-coliziune, doar că, din 
punctul nostru de vedere, al șoferilor, este un de-
zastru. Sistemul începe să te alerteze când ești la 

o distanță de 1,5 metri sau 2 metri de o altă ma-
șină sau un pieton. Nu ai cum să ai viteză de reac-
ție la o astfel de distanță, astfel, nu este nicio 
diferență, trebuie să ne bazăm tot pe capacitățile 
șoferilor”, a spus un șofer de autobuz de la CTP. 

Angajații de la CTP au dorit să-și mențină ano-
nimatul pentru a nu fi sancționați, ulterior, de 
conducere, cum s-a întâmplat și în alte cazuri în 
trecut. 

Compania nu era  
pregătită pentru acest proiect 
Deja au trecut 8 luni de când a fost semnat 

contractul iar nici acum nu este clar când va fi fi-
nalizat. Conform datelor din contract, perioada de 
implementare este de 15 luni iar deja jumătate a 
trecut. Conform conducerii, acum se lucrează la 
cutiile de adaptare pentru montarea senzorilor pe 
tramvaie. Compania trebuie să cheltuie acum alți 
bani pentru modificările la mijloacele de trans-
port, deoarece nu s-au asigurat că vor putea 
monta noile dispozitive. 

„În prezent, la tramvaie, se lucrează, au fost 
făcute cutiile de adaptare a senzorilor pentru că 
diferă de la un tip de tramvai la altul. Să vedem 
când este gata fabricarea cutiilor, echipamentele 
deja au venit”, a transmis directorul general CTP, 
Cristian Stoica. 

Reporterii BZI l-au contactat și pe primarul 
Mihai Chirica pentru a ne oferi un punct de vedere 
cu privire la această situație, însă nu a răspuns la 
niciun apel. 

Primarul Mihai Chirica a făcut o tranzacție du-
bioasă pentru CTP Iași deși erau necesare inves-
tiții în alte sectoare ale companiei. 

Petronel ȘTEFAN

Tranzacție dubioasă făcută de Mihai 
Chirica pentru CTP Iași. A cheltuit 
inexplicabil 3,7 milioane de euro
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Este scandal pe TikTok între Cătălin 
Băcăoanu și frații Corduneanu. După 
mai mulți ani de liniște între clanuri, 
se pare că lucrurile au scăpat de sub 
control. Adrian Corduneanu și 
Cătălin Băcăoanu își aruncă cuvinte 
jignitoare unul altuia, iar în scandal 
s-au „prins” și alte persoane 

 
Interlopii se războiesc din nou pe rețelele de 

socializare. De câteva zile, între Cătălin Băcăoanu 
și frații Corduneanu au apărut din nou tensiuni. 
Trebuie precizat încă de la început că Băcăoanu 
și frații Corduneanu au fost tot timpul rivali. De-a 
lungul timpului, s-au bătut, s-au împușcat și s-au 
fugărit prin Iași din diferite cauze. Mereu au avut 
câte ceva de împărțit și de multe ori au ajuns pe 
mâna polițiștilor. Acum, scandalul se pare că a 
pornit de la o presupusă datorie și de la o provo-
care pe care Cătălin Băcăoanu i-a lansat-o lui 
Adrian Corduneanu. Băcăoanu i-a propus lui 
Adrian „Beleaua” să se lupte în cușcă, într-o gală. 
Corduneanu a spus că nu se bate cu Băcăoanu 
pentru că acesta este slab pregătit. De aici, s-a 
ajuns la adevărate atacuri. 

Scandal pe TikTok,  
între Băcăoanu și Corduneanu 
În joc a intrat și Bogdan Corduneanu și Vasi-

lică Corduneanu. Frații lui Adrian i-au transmis lui 
Băcăoanu, prin intermediul TikTok, să-și vadă de 
treabă. Nu a rămas pe tușă nici Moșailov de la Va-
slui. Acesta a sărit în sprijinul lui Adrian Cordu-
neanu și l-a declarat învingător într-o eventuală 
luptă cu Băcăoanu. Bogdănel Corduneanu a mai 
intrat în conflict cu Băcăoanu în anul 2022. Atunci 
s-a petrecut un episod similar în lumea interlopă. 
Atunci, Robert și Viorel Oarză au fost arestați pen-
tru lovire și complicitate la lovire. Băcăoanu a ară-
tat cu degetul spre Costel Corduneanu și l-a 
acuzat pe acesta că ar fi în spatele arestărilor an-
terior menționate. Ulterior, Cătălin Băcăoanu și 
Bogdănel Corduneanu au început o „luptă” în me-
diul online. 

Au trecut 2 ani  
de la ultima ceartă dintre interlopi 
După ce Băcăoanu a vorbit public despre Cos-

tel Corduneanu, Bogdănel a reacționat. „Vreau să 
fac un anunț pentru sclavul de Băcăoanu, pe care 
l-am scos pe stradă. Face afirmații la adresa fa-

miliei mele. S-a mutat la țară, pe la Brașov, nici 
număr la poartă nu are. Să vină la Iași, să mă înjure 
dacă vrea. L-au bătut toți sportivii din Iași, l-a 
bătut Edi Mihăilescu, l-a bătut Gelu Căpet, i-a dat 
un pumn de nu se mai trezea, Samson, la Select, 
mulți băieți de-ai mei. Eu nu dau grade la nimeni, 
dar vreau să aduc la cunoștință cine e țăranul 
ăsta. Vină la Iași și mă înjură la Iași dacă tot ai 
ceva cu familia asta”, susținea Bogdănel Cordu-
neanu în anul 2022. Nu a durat prea mult până 
când Băcăoanu a reacționat tot în mediul online. 
„Las și eu mesajul ăsta pentru Bogdănel Cordu-
neanu. Eu ți-am spus, nu ți-am înjurat familia, nu 
am vorbit de morți, de copii, cu toate că am de 
spus multe rău. Cheamă-mă la Iași, te bat cu pal-
mele că, dacă îți dau cu pumnul, mă înjosesc. Nu 
uita că ați fost cerșetori până în ’96. După aia, 
Costel, fiind milițian… fă aia, fă-i aia, dă-i în bot… 
A legat pe mulți”, a spus Cătălin Băcăoanu pe re-
țelele de socializare, în anul 2022. De regulă, con-
flictele din lumea interlopă erau aplanate de 
Costel Corduneanu. Acesta a murit în prima parte 
a acestui an. Rămâne de văzut în ce direcție o vor 
lua lucrurile după acest scandal de pe TikTok, 
între Băcăoanu și Corduneanu. 

Sorin PAVELESCU

Scandalul momentului pe TikTok, 
între Băcăoanu și frații Corduneanu. 
Ce au de împărțit interlopii?
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Vasile Hilițanu este preotul din 
Iași care îți spune de ce boli suferi 
dintr-o singură privire. Acesta este 
preot misionar de caritate al Biseri-
cii „Acoperământul Maicii Domnului” 
din cadrul Spitalului Clinic de Recu-
perare din Iași și este căutat de zeci 
de credincioși deoarece ar avea un 
har deosebit.  

Vasile Hilițanu  
este preotul din Iași care îți 
spune de ce boli suferi  
Doi reporteri BZI au mers la Bi-

serica  „Acoperământul Maicii Dom-
nului” și au discutat cu preotul 
misionar Vasile Hilițanu. Preotul se 
pregătea pentru sărbătorirea hra-
mului care a avut loc cu prilejul săr-
bătorii Acoperământul Maicii 
Domnului. Cu toate acestea, și-a 
făcut timp și a discutat cu cei doi re-
porteri. Slujitorul Domnului pune 
mâinile pe capul credinciosului, 
apasă, iar apoi începe să spune de 

ce probleme de sănătate suferă 
acesta.  

„Ești foarte întunecată, ai o su-
ferință în sufletul tău, te-am văzut 
din prima. Și dacă veneai la slujbă, te 
observam și îți ziceam. Zâmbești, 
dar nu e zâmbetul tău. Ai niște pro-
bleme pe partea stângă, doar acolo, 
pe dreapta, nu. Trebuie să faci un 
control”, i-a spus preotul unuia din-
tre reporteri.  

Celuilalt reporter BZI, preotul i-a 
spus că nu are probleme grave de 
sănătate.  

„Tu ai o problemă la urechea 
stângă, iar de la ureche urcă în vârful 
capului. Normal că așa e, eu știu ce 
ai. Trebuie să ai grijă la ea. Și la plă-
mâni ai niște probleme, dar nu grave, 
ceva minor. Tu, dacă trebuie să 
alergi un kilometru, simți că te su-
foci, nu-i așa?”, a precizat preotul 
Vasile Hilițanu.   Slujitorul Domnului 
este întristat să observe că peste 80 
la sută din pacienții internați în spi-

tale sunt acum tineri. 

Vasile Hilițanu:  
„El a vrut chiar să se 
sinucidă din cauza asta” 
Vasile Hilițanu este preot misio-

nar de caritate al Bisericii „Acoperă-
mântul Maicii Domnului” din 
cadrul Spitalului Clinic de Recupe-
rare din Iași încă din anul 1996. Sluji-
torul Domnului oferă credincioșilor 
sfaturi prețioase de viață.  

„Între bărbat și femeie nu trebuie 
să fie diferență mare de vârstă, cam 
2-3 ani ar trebui să fie diferența. Nu 
peste 10 ani, cum e la voi. Dacă el a 
fost divorțat și mai are și un copil, nu 
o să vă înțelegeți. Tu nu ai cum să-i 
iubești copilul, te chinui să-l iubești. 
Am avut tot așa un caz, el era divor-
țat, dar trăia și cu fosta soție. Fata 
cu care avea o relație a rămas însăr-
cinată și când era în luna a opta, el a 
părăsit-o și s-a întors la fosta soție. 
Și i-a mai tras și o bătută. Dacă sunt 

copii la mijloc, e complicat. Am cu-
noscut persoană care s-a întors la 
fosta soție după 15 ani. Copiii, inter-
vin și ei în relație. Imaginează-ți tu, 
dacă ar fi mama ta și tatăl tău și îi iu-
bești pe amândoi, parcă intervii să-i 
vezi împreună înapoi, să fiți o fami-
lie. Eu cred că ești îndrăgostită, dar 
ce, nu ai mai fost îndrăgostită până 
acum? Ai mai fost, așa o să te mai 
îndrăgostești și de altul. Trebuie să 
te gândești și la viitor, nu doar la ziua 
de azi. Am avut tot așa un cuplu, ea 
mai tânără, iar el mai în vârstă. 
Aveau probleme, că ea voia să între-
țină relații sexuale, dar el nu mai 
putea. El a vrut chiar să se sinucidă 
din cauza asta. Trebuie să te 
gândești și pe viitor cum veți fi, nu 
numai acum, poate o să fiți fericiți 
câțiva ani, dar nu pe termen lung”, a 
fost sfatul oferit de preotul din Iași 
care îți spune de ce boli suferi dintr-
o singură privire.  

Codruța ȘOROAGĂ

Acest preot din Iași îți spune de ce 
boli suferi dintr-o singură privire! 
Vasile Hilițanu: „Ești întunecată, 
zâmbești, dar nu e zâmbetul tău”
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Au fost anunțate schimbări  
în trafic, pe șoseaua Tudor Neculai. 
Stațiile de autobuz vor fi relocate,  
iar în anumite zone vor fi  
amplasate limitatoare de viteză 

 
Recent, edilul Mihai Chirica a precizat care vor 

fi noile modificări în trafic, pe șoseaua Tudor Ne-
culai din Iași și pe șoseaua Iași – Voinești. În ca-
drul discuțiilor pe care le-a avut cu consilierii 
locali, a fost solicitat și implementarea unui sens 
unic pe aleea Tudor Neculai.  

Schimbări în trafic, pe șoseaua  
Tudor Neculai! Limitatoarele de viteză, 
amplasate în zona Centrului Maternal  
În urma sesizărilor primite de la ieșenii care 

locuiesc în zonă sau tranzitează șoseaua Iași – 
Voinești cu legătură șoseaua Aleea Tudor Neculai 
(traseul Miroslava – Belvedere), vor fi amplasate 
noi limitatoare de viteză iar stațiile de transport 
în comun vor fi relocate.  

„Poate se pot monta limitatoare de viteză pe 
șoseaua Voinești. Sunt două treceri de pietoni la 
centrul maternal și mai jos, între cimitirul Sf. Va-
sile și Centrul Maternal. Acum câteva săptămâni 
a fost lovită o persoană și a murit. Noaptea este 
iluminată zona, dar nu este suficient acest lucru”, 
a spus Ionuț Anastasie, consilier local USR. 

Edilul Mihai Chirica a transmis că amplasarea 
noilor limitatoare de viteză va fi supusă dezbaterii 
și aprobării într-o ședință ulterioară a Comisiei de 
Circulație din cadrul Primăriei Iași.  

„Vom trece în prima ședință de Comisie de Cir-
culație aceste bumpere (n.r. – limitatoare de vi-
teză) pe trecerea de pietoni chiar de la accesul în 
Centrul Maternal, cea de jos nu este circulată 
deloc de către pietoni, nu prea e folosită. Ca să nu 
deranjăm foarte mult acolo, pentru că este nevoie 
și pe urcare și pe coborâre, trebuie să avem grijă, 
că avem și o stație de transport în comun”, a spus 
Mihai Chirica.  

Amintim aici că Primăria Iași ia în calcul să in-
troducă reguli noi de circulație pe străzile de 
lângă școlile din oraș. 

Stațiile de transport  
în comun din zonă ar putea fi relocate 
În ceea ce privește stațiile de transport în 

comun, din cauza aglomerației și a timpilor mari 
de stat în trafic de pe șoseaua Tudor Neculai – șo-
seaua Iași – Voinești – Miroslava, este luată în cal-
cul și relocarea acestora. 

„În legătură cu șoseaua Iași – Voinești, am pri-
mit o solicitare. Sunt cetățeni care, venind cu au-
tobuzul dinspre Miroslava către Iași, ar prefera să 
coboare din el la ultima stație, înainte de Belve-
dere, și să meargă pe jos până la tramvai, pentru 
că autobuzul, acolo, stă atât de mult blocat, în-
ainte de a pătrunde în intersecția Belvedere, încât 
ar prefera să parcurgă această distanță pe jos. 
Solicitarea concretă este de a modifica stația de 
autobuz de la capela cimitirului Sf. Vasile, stație 
care este aproape de stația Galata, și să o facem 
la prima intrare spre cimitir, unde este un refugiu, 
dar este utilizat ca parcare și cred că ar fi fezabil”, 

a spus Eduard Boz, consilier local PNL.  
În acest sens, primarul Mihai Chirica, care 

este și președintele Comisiei de Circulație din ca-
drul Primăriei Iași, a transmis că va lua în calcul 
cea mai bună soluție iar stația de autobuz va fi re-
locată.  

„Mutarea stației este o soluție pertinentă. 
Mutăm stațiile dacă tot s-a pus problema stațiilor 
de transport de la Centrul Maternal, o verificăm și 
pe cea care duce în intersecție, dar nu aș duce-o 
chiar în alveola de la cimitir, ci cred că am mai 
putea găsi o soluție”, a spus Mihai Chirica.  

În același sens, Mugurel Laicu, consilier local 
PSD, a solicitat ca pe aleea Tudor Neculai să fie 
implementat sens unic.  

„Eu am mai solicitat un sens unic pe aleea 
Tudor Neculai, de acum 3 ani. A fost o tentativă a 
dumneavoastră, dar apoi a fost blocată inițiativa. 
În schimb, la intersecția aleii Tudor Neculai cu șo-
seaua Nicolina, la rondul vechi, au răsărit 3 blocuri 
turn pe 2.500 mp, unde vor fi 300 de apartamente 
și 600 de mașini. Deci, dacă acolo nu vom face un 
sens unic pe aleea Tudor Neculai, că se supără, 
că nu se supără cei care fac naveta de la Miro-
slava, vom bloca efectiv aleea Tudor Neculai. 
Este, practic, imposibil să mai ieși din parcările 
care sunt în laterală”, a spus Mugurel Laicu, con-
silier local PSD. 

Primarul Mihai Chirica nu a răspuns propune-
rii, însă rămâne de văzut dacă această schimbare 
va fi discutată în viitoarea ședință a Comisiei de 
Circulație din cadrul Primăriei Iași și ce modificări 
vor fi aprobate în traficul din Iași.  

Alexandra MAISNER

Schimbări în trafic, pe șoseaua Tudor Neculai! 
Stații de transport în comun relocate,  
noi limitatoare de viteză și sensuri unice
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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Reprezentanţii societăţii 
comerciale SC NISTEON SRL, 
CUI:28259790, J22/601/2011 
din sat Lunca Cetățuii, comuna 
Ciurea, str. Petalelor nr.9, 
Camera 3, Parter, judeţul Iaşi, 
dizolvată conform Legii 
85/2014 sînt invitaţi să se 
prezinte la data 29.11.2024 la 
sediul lichidatorului judiciar din 
Iaşi, str. Frumoasa nr.16, 
bl.639, sc.A, et.1. ap.1, 
tel.074267139, tel/fax 
0232241596, e-mail: 
sandafilip@yahoo.com cu 
documentele necesare 
desfăşurării procedurii de 
lichidare conform Legii nr. 
85/2014. Creditorii societăţii 
comerciale menţionate se pot 
înscrie la masa credală prin 
adresarea unei cereri de 
creanţă către lichidator judiciar 
CI.I. Filip Sanda până la data 
de 29.11.2024. 

 

MEDIU 

COMUNA MIROSLAVA, anunță 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de emiterii 
a acordului de mediu pentru 
proiectul  „ Înfiinţare retea de 
canalizare pluviala în comuna 
Miroslava, judeţul Iaşi ”, 
propus a fi amplasat în 
comuna Miroslava, satul 
Balciu, Horpaz, Miroslava, 
Valea Adâncă, Judeţul Iaşi. 
Informațiile privind proiectul 
propus, pot fi consultate la 
sediul Agenției pentru 
Protecția  Mediului Iași din 
mun. Iași, Calea Chişinăului nr. 
43, în zilele de luni-joi între 
orele 8:00 – 16:30 și vineri 
între orele 8:00 – 14:00. 
Observaţiile publicului se 
primesc zilnic la sediul APM 
Iași. 

IULIAN-ANDREI BERBECE-
GRIGORAŞ în calitate de 
reprezentant al AUTOBUZZ 
CONSTRUCT S.R.L, anunță 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de emiterii 
a acordului de mediu pentru 
proiectul “CONSTRUIRE 
LOCUINŢE COLECTIVE’’, 
propus a fi amplasat în 
comuna Rediu, satul Rediu, 
şos. Valea Rediului, NC.-
64643, judeţul Iaşi. 
Informatiile privind proiectul 
propus, pot fi consultate la 

sediul Agenției pentru 
Protecția Mediului Iași din 
mun. Iași, Calea Chişinăului, 
nr. 43, în zilele de luni-joi între 
orele 8:00 – 16:30 și vineri 
intre orele 8:00 – 14:00, 
Observaţiile publicului se 
primesc zilnic la sediul APM 
Iasi. 

 

LICITAȚII 

1. Informaţii generale privind 
vânzătorul, în special 
denumirea, codul fiscal, 
adresa, numărul de telefon, 
telefax şi/sau adresa de e-mail 
ale persoanei de contact: 
Comuna Dobrovat, cu sediul in 
comuna Dobrovat Strada 
Principală nr. 658, județul Iasi, 
telefon/fax 0232/321.207, e-
mail: 
primariadobrovat@yahoo.com, 
cod fiscal 4540607. 2. 
Informaţii generale privind 
obiectul vanzarii, în special 
descrierea şi identificarea 
bunului care urmează să fie 
vandut: 1 parcela de teren(nr. 
20), în suprafața de 1.000 mp,  
amplasată în intravilanul 
Comunei Dobrovat,f.n. județul 
Iași aparținând domeniului 
privat al Comunei Dobrovat, 
număr cadastral 63098, CF 
63098,  conform caietului de 
sarcini, HCL  Dobrovat 
51/31.07.2024 completata de 
HCL Dobrovat nr. 
66/27.09.2024 și  O.U.G. nr. 
57/03.07.2019. 3. Informaţii 
privind documentaţia de 
atribuire: se regăsesc în 
caietul de sarcini. 3.1. 
Modalitatea sau modalităţile 
prin care persoanele interesate 
pot intra în posesia unui 
exemplar al documentaţiei de 
atribuire: prin solicitarea 
scrisă, de la sediul Comunei 
Dobrovat . 3.2. Denumirea şi 
adresa 
serviciului/compartimentului 
din cadrul institutiei, de la care 
se poate obţine un exemplar 
din documentaţia de atribuire: 
Registratura Comunei 
Dobrovat, Comuna Dobrovat, 
Strada Principală, nr. 658, 
județul Iași. 3.3. Costul şi 
condiţiile de plată pentru 
obţinerea acestui exemplar, 
unde este cazul: 50 
lei/exemplar care se achita in 
numerar la casieria institutiei 
sau  în contul institutiei: 
RO31TREZ40621A300530XXX

XX, deschis la Trezoreria Iasi, 
cod fiscal :4540607.3.4. Data 
limită pentru solicitarea 
clarificărilor: 24/10/2024, ora 
12.00 (minim 5 zile lucrătoare 
fără capete înainte de data 
limită de depunere a ofertelor). 
4. Informaţii privind ofertele: 
4.1. Data limită de depunere a 
ofertelor: 01/11/2024, ora 
09.00. (minim 20 zile 
calendaristice fără capete 
până la data limită de 
depunere a ofertelor). 4.2. 
Adresa la care trebuie depuse 
ofertele: Compartimentul 
Urbanism din cadrul Comunei 
Dobrovat,Comuna Dobrovat, 
Strada Principală nr. 658, 
județul Iasi. 4.3. Numărul de 
exemplare în care trebuie 
depusă fiecare ofertă: 1 
exemplar original. 5. Data şi 
locul la care se va desfăşura 
sedinţa publică de deschidere 
a ofertelor: 01/11/2024, ora 
10.00, la sediul Comunei 
Dobrovat,Comuna Dobrovat, 
Strada Principală nr. 658, 
județul Iasi. 6. Denumirea, 
adresa, numărul de telefon, 
telefax şi/sau adresa de e-mail 
ale instanţei competente în 
soluţionarea litigiilor apărute şi 
termenele pentru sesizarea 
instanţei: Secția de contencios 
administrativ a Tribunalului 
Iasi,orasul Iasi, str. Elena 
Doamna nr. 1A, județul Iași, 
telefon  0232/260.600, fax 
0232/219.660, e-mail: tr-iasi-
reg@just.ro. 7. Data 
transmiterii anunţului de 
licitaţie către instituţiile 
abilitate, în vederea publicării: 
01/10/2024 

1. INFORMAŢII GENERALE 
PRIVIND AUTORITATEA 
CONTRACTANTA: denumire: 
UAT COMUNA MIROSLAVA, 
cod fiscal : 4540461, adresa : 
SAT MIROSLAVA  STR. 
CONSTANTIN LANGA NR. 93, 
COMUNA MIROSLAVA , COD 
707305, JUD. IAŞI, E-mail: 
secretariat@primariamiroslava
.ro. 2.INFORMAŢII GENERALE 
PRIVIND obiectul 
concesionarii: 71 loturi de 
teren  în vederea construirii de 
locuințe de către tineri și 
specialiști din comuna 
Miroslava situate în intravilan 
sat Cornești- T72,T74,T75 și 
sat Ciurbești- T78. 3. 
INFORMAŢII PRIVIND 
DOCUMENTAŢIA DE 
ATRIBUIRE: Modalitatea prin 

care persoanele interesate pot 
intra în posesia unui exemplar 
al documentaţiei de atribuire: 
persoanele interesate pot 
înainta o solicitare pe suport 
hârtie pentru obţinerea unui 
exemplar al documentaţiei de 
atribuire; Denumirea şi adresa 
compartimentului de la care se 
poate obţine un exemplar al 
documentaţiei de atribuire: 
birou achiziţii publice din 
cadrul Primăriei comunei 
Miroslava, judeţul Iaşi. 4. 
Costul şi condiţiile de plată 
pentru obţinerea unui 
exemplar al documentației de 
atribuire : costul documentaţiei 
este de 50 lei şi se poate 
achita odata cu solicitarea 
efectuată în acest sens; 5. 
Data limită pentru solicitare 
clarificări: 16.10.2024, orele 
16.00. Data limită solicitare 
prin cerere scrisă 
documentație de atribuire: 
16.10.2024, orele 16.00. 6.       
INFORMAŢII  PRIVIND  
OFERTELE:   Data limită pentru 
depunerea ofertelor: 
23.10.2024, orele 16.00 ; 
Adresa la care trebuie depusă 
oferta: Primăria comunei 
Miroslava, sat Miroslava , 
comuna Miroslava, judeţul Iasi, 
cod postal 707305 ; Numărul 
de exemplare în care trebuie 
depusă fiecare ofertă: un 
exemplar în două plicuri 
sigilate unul exterior şi unul 
interior. 7. DATA ŞI LOCUL 
UNDE SE VA DESFĂŞURA 
ŞEDINŢA PUBLICĂ DE 
DESCHIDERE A OFERTELOR: 
24.10.2024, orele 10.00 la 
sediul Primăriei com. 
Miroslava, judeţul Iaşi. 8. 
DENUMIREA, ADRESA, 
NUMĂRUL DE TELEFON , 
TELEFAX, ŞI ADRESA DE E-
MAIL A INSTANŢEI 
COMPETENTE ÎN 
SOLUŢIONAREA LITIGIILOR 
APĂRUTE ŞI TERMENELE 
PENTRU SESIZAREA 
INSTANŢEI: Tribunalul 
Judeţean Iaşi, Secţia 
contencios administrativ, Str. 
Elena Doamna nr. 1A , jud. Iasi 
, cod 700398, tel. 
0232/213332; fax.0232/ 
219899; e-mail : tr-iasi-
reg@just.ro. 9. DATA 
TRANSMITERII  ANUNŢULUI 
DE LICITAŢIE CĂTRE 
INSTITUŢIILE ABILITATE, ÎN 
VEDEREA PUBLICĂRII: 
01.10.2024.

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician întreținere în cadrul Abatorului de păsari 
din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va rugăm sa ne 
contactați la numărul de telefon: 0232.222.111



Se scumpește uleiul de 
floarea-soarelui din cauza 
producției mici la această 
cultură, atât în Iași, cât și 
în restul țării. Potrivit 
fermierilor, România are 
cea mai mică producţie de 
floarea-soarelui, din ultimii 
15 ani, din cauza secetei 
pedologice. Fermierii vor 
primi despăgubirile de 
secetă începând  
cu 15 octombrie 2024 

 
Fermierii din Iași sunt de părere 

că se va scumpi uleiul de floarea-
soarelui pentru că producția de anul 
acesta a fost extrem de mică. Potri-
vit acestora, România are cea mai 
mică producţie de floarea-soarelui, 
din ultimii 15 ani, din cauza secetei 
pedologice. Efectele acestei situații 
vor fi faptul că se vor scumpi produ-
sele alimentare. „Noi am scos 1 tonă 
de floare. E extrem de puțin, iar banii 
cheltuiți, la hectar, nu îi scoatem. Ce 
să mai vorbim de profit! Ne-a distrus 
seceta și vă spun eu că se vor 
scumpi toate. Dacă vremea va fi așa 
în anii următori, vine o criză alimen-
tară”, susține Ionuț Popa, fermier din 
Iași. 

Se scumpește uleiul de 
floarea-soarelui,  
potrivit fermierilor din Iași  
Agricultorii spun că au vândut 

producția de floarea-soarelui, iar 
prețul obținut este mai bun față de 
cel din anul 2023. „Eu am vândut 
producția. Am avut undeva la 1-1,6 
tone, de pe o suprafață de 200 de 
hectare. Prețul e de la 1,9 la 2 lei pe 
kilogram. Față de anul trecut, prețul 
e mai bun. În 2023, a fost de 1,5-1,6 
lei pe kilogram. Dar, în raport cu pro-
ducția pe țară, e mică cantitatea de 
floarea-soarelui în restul țării. Fer-
mierii din Sud n-au obținut nici 
măcar 500 de kilograme la hectar. 
Nu au achitat nici sămânța. Se 
scumpește uleiul. Este inevitabil! Din 
cauza secetei, conținutul de ulei 
este mic, iar procesatorii au randa-

ment slab. Bine, când a fost conținut 
mare de ulei, nu am primit bonus așa 
cum se întâmplă în țările din Vest”, 
spune Cezar Musteață, fermier din 
județul Iași. Fermierii mai norocoși 
au obținut 2 lei la kilogram. „Am li-
vrat floarea-soarelui pentru a achita 
inputurile. Prețul a fost de la 1,7 la 2 
lei, la kilogram. La Vaslui, am dus 
floare cu 2 lei/kilogram”, mai spune 
Ion Notingar, fermier din Iași. Fer-
mierii din Iași au fost nemulțumiți de 
prețurile cerealelor.  

Fermier din Iași:  
„Un preț corect  
ar fi de 3 lei pe kilogram, 
raportat la cheltuieli” 
Agricultorii din Iași mai spun că 

prețul acesta nu acoperă toate chel-
tuielile. „Un preț corect ar fi de 3 lei 
pe kilogram, raportat la cheltuieli. 
Nu păstrează fermierii producția, 
pentru că floarea-soarelui necesită 
anumite condiții de depozitare. Nici 
nu poate fi culeasă mai târziu. Uleiul 
nu ar trebui să se scumpească, ci ar 
trebui să scadă prețul. La fel e și la 
pâine. Prețul la grâu a fost mai mic, 

dar undeva, pe lanțul de producție, 
se întâmplă ceva, pentru că prețurile 
cresc”, susține Ciprian Stegaru, fer-
mier din Iași. Fermierii din Iași, afec-
tați de seceta pedologică, au depus 
cererile pentru despăgubiri la Direc-
ția Agricolă. Datele au fost trans-
mise către Ministerul Agriculturii și 

Dezvoltării Rurale (MADR) iar minis-
trul Florin Barbu a anunțat că fer-
mierii afectați de secetă vor primi 
200 de euro, la hectar, începând cu 
15 octombrie 2024. Astfel, din cauza 
secetei, se scumpește uleiul de floa-
rea-soarelui, potrivit fermierilor din 
Iași. 

Raluca COSTIN
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Se scumpește uleiul de floarea-soarelui! 
Fermier din Iași: „Din cauza secetei, 
conținutul de ulei este mic”
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Amanta lui Alinutz  
se mută din apartament  
după ce a apărut la gazetă 
Să vedeți tragedie mare ce s-a petrecut după 

o bârfă povestită de babe. Iaca nici bine nu a 
apărut pe la gazetă că Emilușa, amanta lui Alinuț 
Aivăcoae, și-a făcut bagajele. Cum combinațiile 
cu statul sunt la ele acasă când facem referire la 
șefii bugetari, babele vă povestesc una buni-
șoară. Alinuț a luat două apartamente de la 
Anele, în CUC și Niculina. În unul stă el cu familia, 
iar în altul stătea Emilușa care, teoretic, plătea 
chirie. Nepasta lui Alinuț încasa lunar banii de pe 
chirie, dar nu știa că de fapt banii ăia sunt ai lui 

Alinuț care îi dădea amantei așa, ca bonus. Mai 
precis, banii se roteau în familie, dar asta e altă 
poveste. De când s-a văzut la gazetă și toată 
lumea a aflat de povestea dintre ei, (inclusiv ne-
vasta lui Alinutz) Emilușa și-a făcut bagajele și 
caută un apartament nou. Alinuț trebuie să coti-
zeze acum pentru bunăstarea amantei, dar, din 
păcate, banii nu se mai întorc în familie. A, încă 
o întrebare destul de interesantă. Cum o fi reușit 
Alinutz să ia două apartamente de la Aneleu? Alții 
așteaptă de ani întregi și n-au prins niciunul... 

Ghicitoare.  
Cine-i personajul din fotografie? 
Azi codițe nu mai are, 
Nici fața nu-i e zâmbitoare, 
Fundițele i-au dispărut, 
Părul lung i-a cam căzut,  

Vremea ei a cam trecut... 
Dar fetița cea micuță, 
A crescut și a dat... 
Puțină atenție, că e cu direcție! 
Acum este blondă doamna, 
Are ochelari drăguți,  
Sâni lăsați, dar și micuți, 
Are un Volvo mai mare, 
Și e șefă la spitale.  
Costeluș o ține-n brațe, 
Trage el cam mult speranțe, 
Pe la colțuri se zvonește, 
Că altuia i-o cam servește... 
Deci, cine este fetișoara? 

El este spionul managerului.  
Toarnă tot. Și pe doctori, și pe toți 
Babele încheie rubricuța cu un personaj du-

bios, ajuns mare sculă pe la Spetalul de Copii. El 
se numește Căcăclin Sas și este feblețea Belei. 
El este un fel de șef pe la serviciile tehnice, dar 
nu face nimic toată ziua decât s-o laude pe Bela 
și să-i dea raportul. El arată ca un ou lucios, e mic 
și se strecoară ușor pe la uși, să tragă cu ure-
chea. Prin spital, se spune că e principalul tur-
nător al Belei. A, au uitat babele să spună. Cică a 
fost văzut și pe la Bela, pe acasă. Ieșea cu pungi 
de gunoi în mână. Probabil îi face curat prin casă, 
deh... Poate la asta se pricepe... 

Bursa bârfelor

Nicușor și Denis Buzuluc sunt 
doi bărbați din Răducăneni care, zi-
lele trecute, au fost condamnați la 
închisoare după ce au agresat un 
vecin de al lor. „La data de 
26.03.2021, ora 21:57, lucrătorii de 
poliție din cadrul I.P.J. Iași – Secția 
5 Poliție Rurală Răducăneni, aflați în 
exercitarea atribuțiilor de serviciu, 
au fost sesizați prin intermediul 
S.N.U.A.U. 11 cu privire la faptul că pe 
drumul public din satul Roșu două 
persoane de sex masculin se agre-
sează reciproc. Urmare a aspectelor 
sesizate, lucrătorii de poliție s-au 
deplasat la locul indicat de apelant, 
unde au identificat la sol o persoană 
semiconștientă care prezenta urme 
de violență în zona capului, identifi-
cată ulterior ca fiind numitul Ursu 
Anton. Din cercetările efectuate în 
cauză, a rezultat că la data de 
26.03.2021, în jurul orei 18:00, per-
soana vătămată s-a deplasat pe jos 
la magazin, iar la întoarcerea spre 
domiciliu s-au oprit la locuința incul-
paților Buzuluc Nicușor Claudiu și 
Buzuluc Denis Gabriel, din aceeași 
localitate, unde au consumat băuturi 
alcoolice timp de aproximativ 2-3 

ore împreună cu inculpații”, au ară-
tat oamenii legii. Tot în comuna Ră-
ducăneni a avut loc o bătaie 
desprinsă parcă din filmele de 
groază, anul trecut. Atunci, un copil 
a fost lovit de un tânăr. 

Victima a fost urmărită  
și bătută pe stradă 
Anton Ursu a băut cu Nicușor și 

Denis Buzuluc până la un moment 
dat, iar mai apoi a decis să plece 
acasă. Nu s-a așteptat însă să înca-
seze o bătaie soră cu moartea. „În 
jurul orei 20:00, persoana vătămată 
a părăsit imobilul ieșind pe drumul 
public, pe poarta de acces persoane, 
însă a fost urmată de către cei doi 
inculpați și a fost agresată fizic Ast-
fel, persoana vătămată, Ursu Anton, 
a declarat faptul că a fost lovită cu 
un obiect contondent în zona capu-
lui, a căzut la sol, iar imediat a fost 
lovită cu picioarele de către cei doi 
în zona capului și pe întreg corpul. 
Persoana vătămată a mai precizat 
că nu a avut niciun conflict cu cei doi 
inculpați în intervalul de timp în care 
s-a aflat la locuința acestora și că nu 
cunoaște motivul pentru care aceș-

tia au agresat-o”, au precizat anche-
tatorii. 

Cei doi agresori  
din Răducăneni au  
fost condamnați  
după bătaia din sat 
Cei doi bărbați au ajuns în fața 

judecătorilor, iar cei din urmă i-au 
condamnat la închisoare. „Con-
damnă pe inculpatul BUZULUC NI-
CUȘOR-CLAUDIU la pedeapsa de 1 
(un) an închisoare pentru săvârșirea 
infracțiunii de lovire sau alte vio-
lențe. Dispune suspendarea sub su-
praveghere a executării pedepsei 
aplicate inculpatului Buzuluc Nicu-
șor-Claudiu și stabilește un termen 
de supraveghere de 2 (doi) ani. Con-
damnă pe inculpatul BUZULUC 
DENIS-GABRIEL la pedeapsa de 1 
(un) an închisoare pentru săvârșirea 
infracțiunii de lovire sau alte vio-
lențe. Dispune suspendarea sub su-
praveghere a executării pedepsei 
aplicate inculpatului Buzuluc Denis-
Gabriel și stabilește un termen de 
supraveghere de 2 (doi) ani. Obligă 
inculpații Buzuluc Nicușor-Claudiu și 
Buzuluc Denis-Gabriel, în solidar, la 

plata către partea civilă Serviciul de 
Ambulanță Județean Iași a sumei de 
341,6 lei, cu titlu de cheltuieli efec-
tuate în vederea transportării per-
soanei vătămate. Obligă inculpații 
Buzuluc Nicușor-Claudiu și Buzuluc 
Denis-Gabriel, în solidar, la plata 
către partea civilă Spitalul Clinic Ju-
dețean de Urgențe „Sf. Spiridon” Iași 
a sumei de 6.089,78 lei, reprezen-
tând cheltuieli de spitalizare pentru 
persoana vătămată Ursu Anton”, se 
arată în decizia judecătorilor de la 
Judecătoria Răducăneni. Tot jude-
cătorii din Răducăneni au decis în 
urmă cu ceva timp să-i aplice o con-
damnare unui alt bărbat care a lovit 
și tâlhărit un alt bărbat. Acum, cei 
doi agresori din Răducăneni au fost 
condamnați după bătaia pe care au 
aplicat-o vecinului lor. 

Dragoș SAVIN

Doi agresori din Răducăneni au fost condamnați după o 
bătaie ca în filme. Câte 1 an de închisoare pentru fiecare


